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Datum antwoord :

De fractie van de ChristenUnie heeft het Actieplan IVB 2020 de volgende technische 
vragen:

Vragen:

1. Criminele activiteiten in de horeca of andere winkels en gelegenheden (“toezicht 
en handhaving malafide bedrijven”)

Het Actieplan geeft aan dat we malafide bedrijven willen tegengaan. 
 Wat zijn de concrete mogelijkheden om drugsmisbruik en andere criminele 

activiteiten in dergelijke gelegenheden tegen te gaan? 
 Wat is er tot nu toe gedaan en wat zijn daarvan de bevindingen?
 In hoeverre zou een aanpassing van de APV een meer effectieve aanpak 

mogelijk maken?

2. Mensenhandel

 Gemeenten worden in 2022 geacht een aanpak mensenhandel te hebben. 
Welke beleidsvoornemens heeft het college dit jaar m.b.t. dit onderwerp?

 Zijn er andere mogelijkheden (dan de officiële meldingen) om iets te zeggen 
over de ernst en de grootte van de problematiek rond mensenhandel, waaronder 
seksuele uitbuiting, in Gouda?

 Wat gebeurt er richting de dader als een slachtoffer ondersteuning en zorg krijgt 
na uitbuiting? In hoeverre wordt ingezet op vervolging van de dader(s)?

3. Focus gebiedsregie

 In hoeverre is er aandacht voor regulier jongerenwerk in de wijken?

4. Jeugdcriminaliteit

 Waarom en hoe wordt de aanpak van de aandacht voor licht verstandelijk 
beperkte jongeren herzien?

 Op welke wijze gaat er in 2020 efficiënte regie komen voor het totale 
jongerenwerk en wie neemt daarin de lead?

5. Woninginbraken

 Wanneer komt de evaluatie van Veiligheidsprijs naar de raad en wat zijn 
de concrete plannen voor 2020



6. Nieuwe vormen van criminaliteit

In hoeverre heeft Gouda te maken met nieuwe vormen van criminaliteit als 
“digitale piraterij” en het bezit/ gebruik van messen op scholen? Als dit aan 
de orde is, welke maatregelen worden hier dan tegen genomen?

Antwoorden:

1. Voor nieuwe of gewijzigde aanvragen voor de horeca wordt een bibob-toets 
toegepast. Hierin wordt sinds 2019 meer samengewerkt met het RIEC Den Haag 
(Regionaal Informatie en Expertisecentrum op georganiseerde criminaliteit). Er is in 
2019 voor het eerst gewerkt met het opleggen van bijzondere voorwaarden bij een 
horecavergunning, hierdoor kan er beter toezicht worden gehouden en indien nodig kan 
sneller een vergunning worden ingetrokken. Een aantal horeca-aanvragen is 
ingetrokken door de aanvragers. Er is een verschuiving zichtbaar van de 
vergunningsplichtige horeca, naar de vergunningsvrije detailhandel (met name de 
afhaal- en bezorgzaken). 

De integrale horecacontroles zijn aangescherpt. Tijdens een controle worden meer 
panden bezocht. Op basis van de bevindingen van de controle worden bestuurlijke 
maatregelen genomen. Ervaring is dat een controle snel wordt gecommuniceerd onder 
Goudse ondernemers. Malafide ondernemers wordt het met controles lastiger gemaakt 
om criminele activiteiten voort te zetten (het werkt verstorend).  
Indien mogelijk, wordt ingezet op het sluiten van bedrijven waar drugs wordt 
aangetroffen. In oktober 2019 is bv. een shishalounge in de binnenstad gesloten, in 
maart 2020 is een loods op een bedrijventerrein gesloten. Ervaringen is dat bij veel 
bestuurlijke sluitingen, juridische procedures moeten worden doorlopen. 

Er zijn nieuwe afspraken gemaakt met het Haags Economisch Interventieteam (HEIT) 
om bedrijvencontroles uit te voeren in Gouda.

In de voorgenomen herziening van de APV worden voorstellen opgenomen om 
ondermijning tegen te gaan. Dit voorstel wordt voor de zomer voorgelegd aan de 
gemeenteraad.  

2. In 2021 gaat gewerkt worden aan een aanpak tegen mensenhandel voor Gouda. 
Doelstellingen hierin worden het voorkomen van slachtoffer- en daderschap, het 
signaleren, het opsporen en bestraffen van daders en het zorgen voor passende hulp 
voor slachtoffers. Omdat mensenhandel een crimineel delict is dat de gemeentegrenzen 
overschrijdt, zijn we in gesprek met het RIEC om dit gezamenlijk (op onderdelen) op te 
pakken. 

Met een speciale internetcrawler kunnen seksadvertenties gescreend worden op 
risicofactoren van mensenhandel. Wij zij aan het onderzoeken of we de webcrawler 
kunnen aankopen. 

Landelijk is het aantal opsporingsonderzoeken gedaald van 282 onderzoeken in 2014 
naar 144 onderzoeken in 2017. Van de 144 opsporingsonderzoeken, wordt 70% 
gedagvaard. Daarvan worden 70-75% veroordeeld.



3. In samenspraak met wijkagenten, jongerenwerk en gebiedsregie is een 
verdeelsleutel voor de inzet van het jongerenwerk gemaakt. In welk gebied en welke 
wijk is er welke inzet en aandacht nodig van het jongerenwerk.
Stadsbreed wordt er jongerenwerk ingezet om contact te leggen en te onderhouden met 
(groepen) jongeren. Hierin zien wij een verschuiving in de vindplaats van jongeren; van 
straat naar scholen en online.
In verschillende wijken wordt gekeken naar de samenwerking met sportclubs en of er 
een versterking mogelijk is tussen beide partijen. 
Overlastlocaties en groepen jongeren worden besproken in het wijkgerichte 
actieoverleg. Hierin wordt een integrale aanpak afgestemd met de betrokken partners.

4. Het hebben van een licht verstandelijke beperking is een risicofactor die in 
combinatie met andere risicofactoren grote invloed heeft op het plegen van delicten. Het 
is juist deze groep die makkelijk beïnvloedbaar is, geen consequenties overziet en 
morele afwegingen moeilijker maakt. De aanpak van LVB-jongeren vraagt specifieke 
deskundigheid en inzet. Die deskundigheid is bij bijv. reclassering, zorg-en 
hulpverleners en in het Veiligheidshuis aanwezig.

Voor de nieuwe opdracht van het jongerenwerk worden in aansluiting op de 
vindplaatsen van risicojongeren de organisaties en onderwijsinstellingen in kaart 
gebracht waar het jongerenwerk mee moet samenwerken.
Vanuit die bevindingen wordt de opdracht geformuleerd. Gemeente Gouda (afdeling 
MBL) heeft vanuit haar rol binnen het domein van welzijn, jeugd en veiligheid daarin de 
regie.  

5. De winnaar van de Goudse Veiligheidsprijs, de Werkgroep Vogelbuurt Veilig, gaat dit 
jaar eerst het geld van de prijs inzetten. Wanneer hun project eind 2020 is afgerond, zal 
het hele proces van de Goudse Veiligheidsprijs worden geëvalueerd en bekeken 
worden hoe in 2021 vorm gegeven gaat worden aan de Veiligheidsprijs. 

De organisatie van de Veiligheidsprijs was arbeids- en tijdsintensief en er waren vorig 
jaar niet heel veel aanmeldingen. Als de avond dit jaar gelijk weer georganiseerd wordt, 
is de kans groot dat dezelfde initiatieven zich zullen aanmelden. Daarom is besloten om 
de avond in 2020 niet te organiseren, maar de evaluatie eind 2020 te plannen.

6.Cybercriminaliteit en bezit van messen komt ook in Gouda voor. In 2019 waren er 199 
gevallen van fraude met online handel. Niet alle vormen van cybercriminaliteit worden 
nog geregistreerd. Met de toenemende kennis over cybercriminaliteit zal dit naar 
verwachting in de komende jaren beter in beeld komen. Wat betreft het bezit van 
messen heeft de politie aangegeven dat dit toeneemt, maar dit probleem is nog niet 
helemaal in beeld.




